
 

V tomto čísle nájdete 

       Rozhovor s Yvettou Blanarovičovou 

 Z histórie školy       Súťaž         Žolík 

    Naše práce           Anketa k výročiu školy 

     Rozhovor s víťazom  

                Talentmánie Jakubom Baginom 

 

 



Je to už 55 rokov, čo sa  po prvýkrát otvorili brány našej školy. Písal 

sa teda rok 1957 a vtedy II. Jedenásťročná stredná škola prijala do 

svojich tried 1300 žiakov a 45-členný pedagogický zbor pod vedením 

riaditeľa pána Štefana Burana začal plniť svoje náročné úlohy. 

V ďalšom školskom roku boli zriadené odborné učebne,  telocvičňa 

a ihriská. Po troch rokoch boli v priestoroch budovy už dve 

školy. Základná deväťročná škola a Stredná všeobecno-vzdelávacia 

škola, ktorá sa v školskom roku 1963/64 osamostatnila a budova 

zostala k dispozícii len základnej škole pod vedením riaditeľa pána 

M. Fuliera. 

V školskom roku 1968/69 vznikla III. Základná deväťročná škola, 

ktorá však nemala svoju vlastnú budovu, a tak bola umiestnená na 

prízemí I. ZDŠ, čím sa pod jej strechu opäť dostali dve školy. Tieto 

priestory však nepostačovali a na školské účely bol vyčlenený aj 

susedný obytný dom. Situácia sa zlepšila v roku 1974, keď sa 

gymnázium, ktoré sídlilo v budove teraz bývalej III.ZŠ,  

presťahovalo do novej budovy /súčasné gymnázium/. Tým sa 

uvoľnili priestory pre III. ZDŠ, ktorá sa tam nasťahovala. Od tohto 

termínu slúži budova len I. ZŠ. Pretože detí neustále pribúdalo a učili 

Naša škola v jej začiatkoch – 70. roky            Foto: archív 1. ZŠ                                       
sa v dvojsmennej prevádzke /niektoré triedy dopoludnia a ďalšie v 

tých istých priestoroch popoludní/, bol v školskom roku 1980/81 



odovzdaný do užívania pavilón v mestskom parku a o dva roky 

neskôr aj nová školská jedáleň. 
Od roku 1985 sa v I. ZŠ nachádzajú triedy s rozšíreným vyučovaním 

cudzích jazykov. 

V školskom roku 2012/13 začína škola písať svoju novú históriu. 

Rozhodnutím mestského zastupiteľstva bola zrušená III. ZŠ a 292 

žiakov a 16 pedagógov a 7 nepedagogických pracovníkov sa stalo 

súčasťou našej I. ZŠ. Pribudli športové triedy s hokejovou, 

basketbalovou a plaveckou prípravou.  

Dnes má naša škola 708 žiakov v 32 triedach, 51 vyučujúcich, 7 

vychovávateliek, 8 upratovačiek, 11 kuchárok, 2 školníkov a 2 

administratívne pracovníčky. Sme najväčšia škola v meste. 

 

 

Viete, že... 
- v tejto škole najdlhšie učí p. uč. Káderová a Gállová – 30 rokov? 

- súčasný pán školník Vladimír Daniš sa o údržbu školy stará 26 

rokov? 

- aj so súčasným pánom riaditeľom školu spolu viedlo 8 riaditeľov? 

- žiakmi našej školy boli aj tieto známe osobnosti? Zuzana 

Paulechová – klaviristka, RNDr. Peter Mederly, CSc – matematik, 

MUDr. Marcela Laiferová – speváčka, Yvetta Blanarovičová – 

herečka a speváčka, Ladistav Briestenský – hudobník, Jaroslav Schut, 

Ondrej Čiliak – spisovatelia, Zuzana Marošová – herečka, Sláva 

Daubnerová – divadelníčka? 

- cudzie jazyky učili aj lektori z Ruska, Anglicka, USA, Nemecka 

a Francúzska? 

- v kabinete prírodopisu bola riaditeľňa a v učebni jazykov č. 33 bola 

zborovňa? 

 
 

 

 
 

 



Ako si spomínate na školské roky 

v našej škole? Na čo si ešte 

pamätáte?  Základka bola pre mňa 

jedno z najkrajších období. Chodila som 

do áčky a boli sme trieda plná umelecky 

aj športovo nadaných detí. Mala som 

neuveriteľné učiteľky od prvej triedy: 

Farbiaková, Štefánková, Poliaková a veľa 

ďalších.  
Akých súťaží ste sa v škole 

zúčastňovali? Skoro všetkých. Atletika, 

gymnastika, spev, recitácia, tanec...a zo 

všetkých sme prinášali ceny. 
Čo ste robievali vo voľnom čase? 
Hrala som na husliach, klavíri, tancovala som. Najskôr balet a potom 

moderný tanec. V desiatich rokoch som napísala svoje prvé 

poviedky. 
Aké predmety ste mali rada? Mali ste aj predmet, ktorý 

vám nešiel alebo vás stál veľmi veľa úsilia? Slovenčinu, 

dejepis, zemepis, výtvarnú výchovu, chémiu, prírodovedu, 

telocvik..vlastne ani neviem, okrem matematiky a fyziky, z ktorej 

som mala dvojky, ma bavilo všetko. Nemala som problém pamätať 

si, ale aj preto, lebo učiteľky viedli hodiny veľmi zaujímavo 

a netradične. Nebolo ťažké  pamätať si to. A boli sme trieda, v ktorej 

vraj bola radosť učiť. 
Kedy ste sa pevne rozhodli, že budete herečkou?  Najskôr 

som chcela isť liečiť divoké šelmy do Afriky, ale to bolo, keď som 

bola malá. Potom som vďaka svojim úspechom v umeleckej sfére na 

celoslovenských súťažiach a v desiatich rokoch som natočila svoj 

prvý film, vedela, že sa budem venovať umeniu. 
Za postavu Ellisy Doolitleovej ste dostali prestížnu 

divadelnú cenu Thalie. Bola to pre vás veľká zmena? Ani 

nie. Táto cena je však pre mňa vzácna tým, že v mojej kategórii boli 

nominované veľké operné speváčky Eva Urbanová a Lívia Ághová. 



Vôbec som nepočítala s tým, že by som práve ja získala za My Fair 

Lady hlavnú cenu. Nakoniec sa tak stalo a ja si to dodnes vážim. 
Ako sa volá vaše divadlo, kde hráte? Hosťujem v Mestskom 

divadle Brno v hlavnej role v muzikáli Čarodejnice z Eastwicku. Vo 

filme ju hrala Cher. 

 
Yvetta s Michalom Davidom, režisérom Zdeňkom Troškom 

a športovci z projektu La Sophia.  

 

V televízii sme mali možnosť vás vidieť v seriáli 

Pojišťovna štěstí a v slovenskej Ordinácii v ružovej 

záhrade. Natočili ste 30 dielov zábavného seriálu 

Dobroty a mali ste dokonca aj svoj vlastný program VIP 

na cestách. Čo vás baví viac? Divadlo, televízia alebo 

film? Je to podľa ponuky, ale nikdy som nič nerobila len pre peniaze 

alebo kvôli sláve. To vždy prišlo až potom. 
Aké je vaše obľúbené jedlo a čo by ste nikdy nezjedli? 
Teplé mlieko, kakao se škraloupem...neviem už, ako sa to povie 

slovensky /koža, šupa/, mastné mäso, mäso z koňa, delfína, veľryby 

a žraloka. 
Vaša obľúbená farba? Béžová, biela, modrá, čierna, tyrkysová. 

Máte nejaké zvieratko? Mala som králika Sáru, teraz nám zostal 

pes Buddy / Gordon seter/, ktorý je v súčasnej dobe na prázdninách 

s babičkou v Prievidzi a ani jeden sa nechce vrátiť do Prahy..:-)) 



Viete výborne po česky. Akými cudzími jazykmi sa ešte 

dohovoríte? Samozrejme v Rusku nemám problém, v Taliansku, 

Španielsku a anglicky hovoriacich krajinách. 
Čomu sa venujete vo voľnom čase teraz? 
Napísala som seriál rozprávok na CD Čertoviny, ktoré vyšli aj na 

Slovensku, píšem texty a muziku na nové CD, koncertujem so svojou 

kapelou alebo so symfonickým orchestrom a som predsedníčka 

správnej rady a prezidentka občianskeho združenia La Sophia, ktoré 

sa venuje hudobne a športovo talentovaným deťom na Slovensku aj 

v Čechách. Som riaditeľkou Medzinárodného hudobného festivalu La 

Sophia. 

Vieme, že aj v Prievidzi bude jedno z výberových kôl do 

La Sophia. Kto všetko sa môže prihlásiť? Všetky deti, ktoré 

majú rady spev, hru na hudobný nástroj a hrajú foutbal. Projekt 

Talent La Sophia podporujú veľké osobnosti: Michal David, Helena 

Vondráčková, Janek Ledecký alebo za šport Tomáš Ujfaluši 

z Galatasaray Turecko, Kamil Čontofalský zo Slavia Praha. Takže 

pokiaľ sa deti od 7 – 18 rokov budú chcieť prihlásiť, musia si čo 

najskôr podať prihlášku na www.lasophia.cz 
Čo by ste zapriali našej škole k výročiu? Aby vychovala čo 

najviac úspešných detí, aby mala dostatok financií na kvalitné 

vzdelávanie, aby bola radosť v nej učiť a aby deti mali tak krásne 

spomienky na roky strávené v nej, ako mám ja.   

 

 
S futbalistom Tomášom Ujfalušim    V muzikáli Čarodejnice  

                                                               z Eastwicku



Moja  škola 

 

Bol september a ja  som nastúpil na túto školu. Mal som zmiešané 

pocity. Malý štupeľ, ktorý len trochu toho vedel a mojou jedinou 

starosťou bolo, kedy budem veľký. Chodil som sem 3 roky. Lákal ma 

šport, tak som v 4. ročníku nastúpil na 3. ZŠ do športovej triedy. Bol 

som veľký plavec. A teraz ako deviatak som sa sem vrátil. 

Spomienky mi v hlave opäť ožívajú.  

Zvláštne je, že som tu školu začal a tu ju aj dokončím. Osud to tak 

zariadil. 

                                                                 Denis Šnirc, 9. C 

Našej  jubilantke 

Na lúkach nášho sídliska Píly vyrástla prvá  

a dnes má krásnych päťdesiatpäť rokov. 

Naša jubilantka – základná. 

Dostala názov 1. ZDŠ a meno Sama Chalupku. 

Do nej vedú moje kroky v poslednom deviatom ročníku. 

Tieto verše patria tebe. 

Veď som tu zažil vzostup aj pád. 

No aj na strednej budem spomínať na základnú. 

Veď ťa mám úprimne rád. 

                                                         Dominik Duchoň, 9. D 

 
Ja a škola 

 

Som žiakom tejto školy necelé tri roky. Všetko sa to začalo pred 

zelenou bránou na školskom dvore. Moje prvé kroky  smerovali 

k môjmu novému triednemu kolektívu. 

Z našej školy som nemal dobrý dojem. Vyvolávala vo mne zmiešané 

pocity. Pocit  strachu, ale i radosti z nových priateľov. Postupne som 

si novú školu obľúbil. Minulý rok som sa dozvedel, že moja 

predchádzajúca škola bude zrušená. Pre mňa to malo svetlú stránku. 

Budem sa opäť stretávať s mojimi bývalými spolužiakmi.  



Našu školu obdivujem. Ponúka nám veľa možností, ako si pobyt 

v nej spríjemniť. Každý jeden z učiteľov sa stará o jej zveľaďovanie. 

Pani upratovačky sa o ňu vzorne starajú a upratujú ju, pán školník jej 

robí lekárske prehliadky, aby dobre fungovala a panie kuchárky sa 

zase starajú o nás. Veď po dobrom obede sa nám hneď zlepší nálada.  

Našej škole budem navždy vďačný za to, čo mi ona i jej zamestnanci 

dali do života. Týmto jej chcem zaželať veľa šťastných rokov 

a povedať jedno veľké ďakujem. 

                                                                Tomáš Goga, 9. D 
 

Čo mi dala škola 

 

Presne pred päťdesiatimi piatimi rokmi bola slávostne otvorená 

a privítala svojich prvých žiakov. V priebehu rokov sa ich tu 

vystriedalo tisíce, ale tiež množstvo učiteľov, ktorí nás vzdelávajú. 

Myslím, že je pravdivá myšlienka pána Michela de Montaigne 

/francúzsky spisovateľ/: „Musíš sa mnoho učiť, aby si poznal, ako 

málo vieš.“ Človek nemôže vedieť všetko, ale čím viac sa učí, tým 

má väčší pocit, že je ešte veľa vecí, ktoré nepozná. A práve základná 

škola začína túto dlhú cestu učenia sa a poznávania nového. Okrem 

základného vzdelania však ponúka oveľa viac. Každoročne poriada 

množstvo akcií, podujatí, aktivít a tiež súťaží, v ktorých môžu žiaci 

ukázať svoj talent, schopnosti a vedomosti.  

Každá škola má žiakov lepších i horších. Ani naša nie je výnimkou. 

Avšak verím, že všetci jej žiaci z nej odchádzajú s vďakou za to, čo 

im dala a budú na ňu v dobrom spomínať. K jej výročiu jej želám 

ešte mnoho úspešných rokov a stále lepších žiakov.  

   



 

 

Okrem slávnostnej akadémie k 55. výročiu školy, ktorá sa uskutoční 

7. mája 2013 o 16,30 v Dome kultúry v Prievidzi, sa už konali mnohé 

akcie, ktorými sme si výročie školy pripomenuli.  Tu sú niektoré 

z nich. 

Výstava výnimočných kníh – mohli ste vidieť najmenšiu, najväčšiu 

a najstaršiu knihu, ktorú ste priniesli 

Dni nemeckej kuchyne – varili ste si typické nemecké jedlá 

Naša škola je jednotka – literárno-dramatické pásmo o histórii školy 

Od Kataríny do Vianoc – veľký vianočný program pre všetkých 

Tea party – čajová slávnosť 

Talentmánia – ukázali ste svoje schopnosti v speve, tanci ..... 

Volejbalový turnaj – učitelia versus žiaci 

Starí ako naša škola – ktorí populárni Francúzi a anglicky hovoriace 

osobnosti majú toľko rokov ako naša škola? – projekty žiakov 

 

 

 
 

Naša škola je jednotka 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tea party Volejbalový turnaj 

Od Kataríny do Vianoc 



 

Žijeme len raz... je názov piesne, ktorá sa ozývala celou telocvičňou 

našej školy dňa 7. februára 2013 a odštartovala finálové kolo súťaže 

Talentmánia. 

Zúčastnilo sa jej 13 súťažiacich: Lucia Benedikovičová, Simona 

Nikmonová, Juraj Zelenák, Elia Barbora Pedaci, Rastislav Habšuda, 

Peter Mihálik, Noel Solga, Vanessa Buchancová, Jakub Bagin, 

Natália Kontínová, Alex Duchoň, Adriana Brazdovičová a Ivana 

Kováčová.  

     Veľký potlesk patril každému účinkujúcemu, ktorým nechýbala 

ani odvaha,  ani dobrá nálada. Hlasy publika - detí z našej školy 

a rodičov – rozhodli o víťazovi. Stal sa ním Jakub Bagin zo 6.B – 

spoločenský tanec, na 2. mieste sa umiestnil Juraj Zelenák z 5.C – 

break dance a 3. miesto patrilo Natálii Kontínovej z 3.B – hra na 

flaute. Všetci finalisti boli odmenení peknými cenami. S dobrým 

pocitom,   úsmevom na tvári a peknými dojmami sme sa všetci rozišli 

do tried. Víťazovi blahoželáme!!!                  Mgr. Beáta Radosová 

             

 

                                   

             

        

 

 

 

 

Lucia Benedikovičová 

 

Simonka Nikmonová 

Rastislav Habšuda      Natália Kontínová 



1. Do ktorej triedy chodíš? Do 6. B 

2. Myslel si, že môžeš vyhrať 

alebo ťa víťazstvo prekvapilo? 

Prekvapilo ma to. Nedúfal som, že 

môžem vyhrať.  

3. Ako si sa k spoločenskému tancu 

dostal? Odkedy sa mu venuješ?  

Prihlásila ma moja mama. Myslela si, že 

na to mám talent. Tancujem piaty rok.  

4. Ako často mávate tréningy 

a ako taký tanečný tréning vyzerá?  Trénujeme každú sobotu 

a nedeľu v tanečnej škole Viery Nedeljakovej  v budove CVČ 

Prievidza. Najprv máme rozcvičku, opakujeme kroky, figúry, potom 

nacvičujeme nové prvky aj choreografie. 

5. Chodievaš na  tanečné súťaže? Už si nejakú súťaž 

vyhral? Chodíme na súťaže asi dvakrát do roka, súťažili sme aj 

s Rusmi. Vyhrali sme s choreografiou Haleluja. 

6. Čo ťa na tanci najviac baví? Aký druh tanca máš 

najradšej? Keď počujem hudbu, mám hneď chuť tancovať a cítim sa 

pri tom ako v siedmom nebi. Najradšej mám latinu – sambu.  

7. Ako sa volá tvoja tanečná partnerka a ako dlho spolu 

tancujete? Volá sa Laurika Minichová a tancujeme spolu necelý 

rok. 

8. Je ťažké tancovať s druhou osobou? Aj sa hádate? 

Ani nie, pokiaľ si rozumieme. Občas sa hádame, keď sa mýlime pri 

tanci, ale trvá to len chvíľu. Je bláznivá ako ja.  

9. Čo ťa ešte okrem tanca baví? Spev, hudba, počítače. 

10. Aké máš plány do budúcnosti? Máš nejaký tanečný 

sen? Mám sen tancovať a spievať pred ľuďmi v divadle, chodiť do 

tanečnej školy, živiť sa tým.  

                                   Za rozhovor ďakuje Lukáš Kasperkevič 



 

 
Víťaz Talentmánie Jakub Bagin s partnerkou 

Foto: Mgr. Beáta Radosová 
 

 
Do súťaže v minulom čísle časopisu sa vás zapojilo až  73. Za všetky 

odpovede ďakujeme, ale veru nie všetky boli správne. Pretože minule 

sme nerozdali žiadne ceny, teraz zo správnych odpovedí naši 

redaktori Lukáš, Martin, Peter a Jakub vylosovali až šesť  výhercov.  

Gratulujeme a ceny doručíme. 

Andreas Cmar a Aďo Horák z 3. A, Šarlota Cagáňová z 3. B, Sandra 

Mráziková z 3. C, Juraj Zelenák a Jakub Kobetič z 5. C. 

 

 
Ako sa volal prvý riaditeľ našej školy? Svoje odpovede s vaším 

menom a triedou vhoďte do schránky Chalupkáčika pri vrátnici alebo 

dajte pani učiteľke Mažáriovej a Gállovej do 25. mája 2013. 

 

 



 
 

Celoslovenské kolo  
Monika Kmecová – 2. miesto Olympiáda vo francúzskom jazyku 

Dominika Chrenčová – 2. miesto Olympiáda v slovenskom jazyku 

Veronika Bérešová – 1. miesto v literárnej súťaži Píšem, píšeš … 

 

Krajské kolo 

Zuzana Labachová – 3. miesto Olympiáda v anglickom jazyku 

Michaela Kríková – 1. miesto Olympiáda vo francúzskom jazyku 

Nikola Sányová, Lenka Kožová – 2. miesto Olympiáda vo 

francúzskom jazyku 

Ingrid Baginová – 1. miesto v recitačnej súťaži Hviezdoslavov Kubín 

 

Okresné kolo  

1. miesto – Barbora Novotná - súťaž v prednese povestí Šaliansky 

Maťko, Olympiáda v slovenskom jazyku, Romana Mihalusová – 

Matematická olympiáda, Marek Michalovič – Matematická 

olympiáda, Barbora Šmirinová – Olympiáda v anglickom jazyku 

2. miesto – Petra Dianová, Dominika Chrenčová, Tatiana Mokrá – 

Olympiáda v nemeckom jazyku, Peter Michalovič, Marek 

Michalovič – Geografická olympiáda, Barbora Novotná, Nikola 

Halačová –  Šaliansky Maťko, Ľubomír Šalgo – Fyzikálna 

olympiáda, Michaela Kríková – Matematický klokan 

3. miesto – Andrej Rybár – Fyzikálna olympiáda, Biologická 

olympiáda, Alica Jelačičová, Žaneta Štrbová – Biologická 

olympiáda, Milan Kačinec – Rozprávkové vretienko, Tomáš Štrba – 

Hviezdoslavov Kubín, Zuzana Svetlíková – Olympiáda v anglickom 

jazyku 

 

 

 

 

 

Pravidelné zapájanie sa do projektov Škola spolupracujúca s 

Unicef, Zdravý úsmev, Comenius,  
 



 

Čo sa ti v našej škole páči? Čo sa ti nepáči? Čo jej želáš 

k výročiu? 
Do ankety sa zapojilo asi 150 žiakov. Väčšine sa nepáčili staré okná, 

staré dvere, veľký hluk na chodbách , malá školská jedáleň, nulté 

hodiny, nevymaľované triedy, staré tabule, podlahy. Páčili sa vám 

učitelia /väčšina/, ich pekný prístup k žiakom, WC. Ďakujeme 

všetkým, ktorí sa do ankety zapojili. 

Nataly, 8. C : Páči sa mi skvelý prístup niektorých učiteľov. 

Interaktívna tabuľa. Výlety po celom Slovensku a výmenné pobyty 

vo Francúzsku. Som s touto školou veľmi spokojná. Želám jej ešte 

veľa rokov a hlavne úspešných študentov. 

Pavla, 6. C: Páčia sa mi triedy a pani učiteľky. Škole prajem, aby 

sa v nej deti rady učili a aby do nej chodili s radosťou. 

Miroslav, 6. A: Páčia sa mi väčšinou dobrí učitelia  aj riaditeľ 

a zástupcovia, telocvičňa. Nepáčia sa mi okná, radiátory, tabule.. 

Filip, 4. A: Naša škola je veľmi dobrá. Ani by som nič zlé na ňu 

nemohol povedať. Prajem jej, aby sa ešte aspoň do tých 100 rokov 

dožila. 

Denisa, 5. C: Nepáči sa mi neporiadok okolo školy, hlavne tie 

mseti, čo vyhadzujú niektorí žiaci z okna. Chcela by som premaľovať 

školu,  aby sa zakryli tie čarbanice. 

Vanesa, 9. C: Páči sa mi, že náš vzdelávajú. Nepáčia sa mi nulté. 

Želám, nech sa jej darí, aby ešte mnoho rokov slúžila na vzdelávanie 

detí. 

Martin, 9. D: Páči sa mi tu asi nič. Nepáči sa mi, že sem musím 

chodiť. Želám jej všetko dobré a múdrych žiakov. 

Jakub, 6. C: Páči sa mi – nič, nepáčia sa mi triedy a staré okná. 

Tatiana, 9. D: Páči sa mi, že aj keď sme občas k učiteľom 

protivní, tak aj tak sú k nám ústretoví.  Nepáči sa mi, že je veľmi 

hlučná, a to aj počas hodín, keď má byť ticho. Škole do budúcnosti 

želám šikovných a poctivých žiakov, dobrých športovcov a čo 

najmenej zlých detí. 



Nina, 9. A: V škole máme strašnú zimu. Dopriala by som jej 

rekonštrukciu. 

 

 

 

Žolík číslo 2 prestáva platiť, od mája platí žolík 

číslo 3. Platia len  žolíky podpísané pani 

učiteľkou Gállovou. Môžu vás ospravedlniť pri 

ústom skúšaní, nie však, ak bolo vopred 

dohodnuté. Neplatí pre písomné práce a 

päťminútovky.  


